

PANERAPAN MODÉL *DISCOVERY LEARNING* KANGGO NGARONJATKEUN HASIL DIAJAR SISWA DINA SUBTÉMA ORGAN GERAK SATO

(Panalungtikan Tindakan Kelas di Kelas V SDN Martadinata Kacamatan
Majalaya Kabupaten Bandung Taun Ajaran 2018-2019)

Ku
Ayu Mustika Sari
145060250

RINGKESAN

Kasang tukang panalungtikan ieu ngamotivasi ku nilai rendah sahiji pembelajaran subtema 1 organ ojah sato lantaran kurangna kesiapan guru jeung modél pamakéan pembelajaran anu dipaké guruna kirang luyu. Dumasar masalah ieu, éta dilaksanakeun hiji “Panalungtikan Tindakan Kelas” ngaliwatan panerapan model *discovery learning*. Panalungtikan tindakan kelas ieu ngawengku siklus katilu, dilakukeun di kelas V SDN Martadinata Kacamatan Majalaya Kabupaten Bandung kalawan jumlah siswa 27 urang. Panalungtikan Tindakan Kelas nu dilaksanakeun dina raraga ningkatkeun hasil pembelajaran murid ngaliwatan panerapan modél pembelajaran *discovery* di subtema organ ojah sato. Modél panalungtikan anu digunakeun dina Panalungtikan Tindakan Kelas ieu nyaéta model siklus, sedengkeun pola nu digunakeun nyaéta pola kolaborasi, téhnik pendataan ku aktivitas observasi siswa jeung guru, wawancara guru, tés, jeung dokuméntasi. Hasil némbongkeun yén maké modél pembelajaran *discovery* bisa ningkatkeun hasil diajar murid. Palaksanaan hasil diajar dina siklus mimiti 68%, siklus II di 72%, sarta siklus katilu tina 93%. hasil diajar dina ranah kognitif dina siklus kahiji nyaeta 55%, dina siklus II di 78%, sarta siklus katilu ngahontal 100%. Hasil diajar dina ranah afektif siklus I meunang hasil 59%, dina siklus II ngahasilkeun 74%, sarta siklus katilu ngahasilkeun 89%. Salajengna hasil diajar dina ranah psikomotor dina siklus kahiji 22%, dina siklus II ngahontal 74%, sarta siklus katilu ngahontal 85%. Nu hartina pamakéan model *Discovery Learning* ieu éféktif dipaké dina pangajaran subtema organ gerak sato. Sarta hasil kagiatan jeung tanggapan murid nunjukkeun hiji kategori alus. Dumasar hasil di luhur bisa disimpulkan yén pamakéan model *Discovery Learning* bisa ningkatkeun pamahaman murid sarta bakal masihan pangaruh nu duanana teh hasil pembelajaran siswa jeung guru diharepkeun coba sarta nerapkeun modél ieu bahan ajar dina usaha ngaronjatkeun pamahaman siswa jeung hasil ulikan satuluyna.

Kecap Pamageuh : *Discovery Learning*, hasil diajar.